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Sammanträde torsdag 22 maj 2008 

Farsta gymnasium, lilla aulan, Farstavägen 118, klockan 20.10-21.40 

 

Ledamöter  

Holm, Birgitta (m) ordförande  

Sandell, Gunnar (s) vice ordförande  

Isacsson, Lennart (m)   

Jäderlind, Anna (m)  

Bošković, Vladan (fp)  

Fredriksson, Bertil (kd)  

Lekberg, Karin (s)  

Fehrnström, Anita (s)  

Larsson, Malin (v)  

Lindqvist, Mats (mp)  

 

Tjänstgörande ersättare 

Lundberg, Peter för Gottfridsdotter-Nilsson, Eva (båda m) 

Andersson, Leif-Åke för Fredholm, Arne (båda m) 

Wester, Åsa  för Cebrian, Juan Carlos (båda s) 

 

Ersättare 

Bjurström, Roland (m) 

Gudmundsson, Marie-Louise (m) 

Bäcklin, Thomas (fp) 

Wikner, Harry (s) 

Etyang, Godfrey (s) 

Nilsson, John (v) 

 

 

Tjänstemän 

Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, avdelningscheferna Ingrid Friberg, Siw Lideståhl, Per-

Ove Mattsson, Inger Norman, Lena Rabe och Peter Svensson, medicinskt ansvarig 

sjuksköterska Inger Blomqvist, enhetschef Lisa Brydner, planingenjör Jan Ekman, 

utvecklingsstrateg Marie Janemar, vaktmästare Fernando Lillo, nämndsekreterare Pia 

Sundqvist. 

 

Personalföreträdare 

David Eklind, LO (Kommunal) och Luis Giusti, TCO (Lärarförbundet). 

 

 

Utses att justera Birgitta Holm (m) och Gunnar Sandell (s) 

 

Dag för justering 29 maj 2008 

 

 

Paragrafnr 1 – 21 varav paragrafnr 17-21 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad 27 varav blad nr 23-27 under sluten del av sammanträdet. 
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Inledningsvis hälsade ordföranden den fackliga företrädaren Luis Giusti, TCO, varmt 

välkommen. Luis Giusti ersätter TCO’s tidigare företrädare Görel Byh som har lämnat sitt 

uppdrag i samband med pensionering. 
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§ 1 

Upprustning av Olympiaplan i Tallkrogen – genomförandebeslut 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra föreslagen investering i 

upprustning av Olympiaplan i Tallkrogen. 

2. Beslutet gäller under förutsättning att kommunfullmäktige avsätter 6,0 mnkr för detta 

ändamål i investeringsbudget 2009. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnderna har sedan 2006 tilldelats en investeringsbudget för parkinvesteringar. 

Syftet med upprustningen av Olympiaplan i Tallkrogen är att utveckla parkens identitet 

och karaktär. Huvudstråket genom parken förses med belysning och stråket beläggs med 

asfalt och kommer att vinterväghållas. Befintlig bollplan vrids och får ett nytt läge och en 

lekplats kommer att placeras intill bollplanen. Den östra delen kompletteras med en 

boulebana, mindre lekyta samt en grillplats. Plantering av nya träd och buskar kommer att 

ske efter gallring. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner en investering om totalt 

8,0 miljoner kronor i upprustning av Olympiaplan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-30. 

Dnr 300-246/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2 

Nominering till kvalitetsutmärkelsen i Stockholms stad 2008 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden nominerar enheten för boende och boendestöd inom 

socialpsykiatrin till deltagande i Stockholms stads kvalitetsutmärkelse. 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet 

Stockholms stad har sedan flera år tillbaka delat ut kvalitetsutmärkelsen för att 

uppmärksamma de verksamheter som bedriver ett systematiskt kvalitetsarbete. Vinnarna 

blir goda exempel på verksamhetsutveckling och inspirerar övriga verksamheter i staden. 

De som inte vinner får en värdefull genomgång av sitt bidrag där förbättringsförslag lyfts 

fram. I detta ärende föreslås att enheten för boende och boendestöd inom avdelningen för 

stöd och service till personer med funktionsnedsättning nomineras. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-05-06. 

Dnr 099-263/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3 

Nominering till kvalitetsutmärkelsen i Stockholms stad 2008 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden nominerar fältverksamheten för ungdomar i Farsta till deltagande i 

Stockholms stads kvalitetsutmärkelse. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stockholms stad har sedan flera år tillbaka delat ut kvalitetsutmärkelsen för att 

uppmärksamma de verksamheter som bedriver ett systematiskt kvalitetsarbete. Vinnarna 

blir goda exempel på verksamhetsutveckling och inspirerar övriga verksamheter i staden. 

De som inte vinner får en värdefull genomgång av sitt bidrag där förbättringsförslag lyfts 

fram. I detta ärende föreslås att fältverksamheten för ungdomar i Farsta nomineras. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-05-07. 

Dnr 099-263/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 

Uppföljning av ramavtal om enstaka platser och stadens vård- och 

omsorgsboende för äldre – Edö ålderdomshem 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning och överlämnar den till 

äldrenämnden. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att begära att få en åtgärdsplan från Edö 

ålderdomshem senast den 15 augusti. 

 

Ärendet 

I enlighet med beslut i kommunfullmäktige har förvaltningen genomfört en uppföljning 

av Edö ålderdomshem. Boendet bedöms vara trevligt till utformningen och god stämning 

råder mellan boende och personal. Den sociala dokumentationen har förbättrats under 

senaste året. Dock krävs fortsatt förbättring inom vissa delar. Vidare finns en del att 

förbättra vad gäller hälso- och sjukvårdsdokumentation. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-29. 

Dnr 602-247/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Uppföljning av ramavtal om enstaka platser och stadens vård- och 

omsorgsboende för äldre – Edö servicehus 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning och överlämnar den till 

äldrenämnden. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att begära att få en åtgärdsplan från Edö servicehus 

senast den 15 augusti. 

 

Ärendet 

I enlighet med beslut i kommunfullmäktige har förvaltningen genomfört en uppföljning 

av Edö servicehus. Servicehuset är vackert beläget vid sjön Magelungen och de boende 

har egna lägenheter. Hjälpinsatser sker efter sedvanlig biståndsbedömning. Arbetet att 

införa genomförandeplaner i dokumentationsprogrammet ParaSol har påbörjats, men en 

pågående omorganisation av verksamheten medför att detta arbete fördröjs och inte kan 

ske i den takt som är önskvärd. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-29. 

Dnr 602-248/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Kartläggning av grundläggande hälso- och sjukvårdsinsatser i särskilda 

boendeformer för äldre 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner föreliggande rapport. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att begära att få åtgärdsplaner från samtliga 

särskilda boenden senast den 31 augusti. 

 

Ärendet 

En kartläggning av grundläggande hälso- och sjukvårdsinsatser har gjorts med hjälp av en 

enkät till sjuksköterskor i stadsdelsområdets vård- och omsorgsboenden. Kartläggningen 

har gjorts tillsammans med flera andra stadsdelsområden och jämförelser kan därför göras 

både mellan stadsdelsområdena och mellan de olika boendeformerna. Enkäten omfattar 

områdena näringsintag, tandvård och munstatus samt hud- och fallskador.  

 

Kartläggningen visar stora brister när det gäller att identifiera riskerna för undernäring, 

trycksår och fall. Den visar också brister i dokumentationen av bedömningar och förslag 

till åtgärder. Detta är ett stort förbättringsområde. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-29. 

Dnr 600-243/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Ansökan hos länsstyrelsen om utvecklingsmedel för år tre i projektet Balans 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden ansöker hos länsstyrelsen om utvecklingsmedel för år tre i projektet 

Balans enligt föreliggande tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Projektet ”Balans” har av länsstyrelsen beviljats 1,35 mnkr i två år. Nu är det viktigt att 

föra över ansvaret från projektledning till verksamhetens ordinarie personal. Under det 

tredje året utses två interna samordnare som får ansvaret för den fortsatta utvecklingen av 

Balans. Nuvarande projektledare övergår då till att handleda den personal som arbetar 

med grupp- och kolloverksamhet och för utbildningen av nya gruppledare.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-29. 

Dnr 401-071/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Ansökan hos länsstyrelsen om utvecklingsmedel för projektet Unga föräldrar 

i Farsta 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden ansöker hos länsstyrelsen om utvecklingsmedel för projektet Unga 

föräldrar i Farsta enligt föreliggande tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Projektet ”Unga föräldrar i Farsta” bygger på ett samarbete mellan Farstaängens öppna 

förskola och Tuben, ungdomens hus i Farsta. Farstaängens öppna förskola är uppskattad 

och välbesökt, mycket beroende på en attraktiv verksamhet och kunnig personal. 

Målsättningen är att de unga föräldrar som kommer att delta i projektet ska integreras i det 

nätverk av föräldrar som kontinuerligt besöker verksamheten. Projektet bör vara tvåårigt 

så att ett gemensamt förhållningssätt hinner utvecklas i  mötet med de unga föräldrarna.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-29. 

Dnr 007-234/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Redovisning av projekt inom förvaltningen åren 2006-2008 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen. 

 

Ärendet 

För närvarande pågår tolv olika projekt inom Farsta stadsdelsförvaltning. Fyra projekt 

avslutades vid årsskiftet och ett under mars månad 2008. Den totala externa 

finansieringen uppgår för närvarande till 20,086 mnkr. Stadsdelsnämndens 

medfinansiering består till stor del av personalkostnader. 

 

För att ge nämnden en helhetsbild av vilka projekt som pågår inom förvaltningen och de 

nya ansökningar som är aktuella redovisas här en sammanställning. Under 2009 

sammanfattas de resultat som varje projekt uppnått i en redovisning till nämnd. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-05-02. 

Dnr 007-259/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Svar på skrivelse (s, v, mp) om kvalitet i hemtjänsten 

 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har socialdemokraterna, vänsterpartiet och 

miljöpartiet ställt frågor om kvaliteten i hemtjänsten. Förvaltningen gör årligen 

verksamhetsuppföljningar av äldreomsorgen i Farsta. Det gäller både kommunala 

verksamheter och de som drivs på entreprenad eller är enskilt drivna. Alla beslut om 

hemtjänst är tidsbegränsade och i samband med nyprövning följs de upp. Vid utebliven 

insats ska utförarna enligt avtalet meddela en avvikelse till biståndsenheten. 

Biståndsenheten, som oftast tar emot synpunkter från brukarna, har nyligen utarbetat en 

rutin för att hantera synpunkter och klagomål. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-05-06. 

Dnr 699-256/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Tertialrapport 1 2008 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1 för 2008. 

2. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende 

stimulansbidrag för ombyggnad av Fasta sjukhem med 1,0 mnkr. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende 

stimulansbidrag för inrättande av lågtröskelboende för hemlösa om 0,6 mnkr. 

4. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende 

stimulansbidrag för inrättande av två förskoleavdelningar vid Sandåkraskolan om 0,8 

mnkr. 

5. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende inrättande av 

verksamhet för hemlösa om 1,2 mnkr. 

6. Nämnden godkänner omslutningsförändringar om 9,0 mnkr. 

7. Nämnden beslutar att sysselsättningsverksamheten Hunddagis avvecklas. 

8. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen redovisar en tertialrapport med budget i balans där målen uppfylls 

med undantag för de mål som gäller barngruppernas storlek. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-05-09. 

Dnr 100-262/2008 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Birgitta Holm m fl (m), Vladan Bošković (fp) och Bertil Fredriksson (kd) 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (s) föreslog att nämnden inte skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag och lade fram en egen text. 

 

Malin Larsson (v) föreslog att nämnden inte skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag 

och lade fram en egen text. I delar av denna text instämde Mats Lindqvist (mp). 

 

Beslutsgång 

Gunnar Sandell m fl (s) föreslog att nämnden skulle behandla punkt 7 i förvaltningens 

förslag till beslut, avveckling av sysselsättningsverksamheten Hunddagis, i särskild 

ordning.  

 

Ordföranden ställde i denna del av ärendet förslagen om bifall eller avslag mot varandra 

och fann att nämnden hade antagit hennes förslag. 
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Votering begärdes. Följande propositionsordning fastställdes: Den som vill bifalla 

förvaltningens förslag röstar ja, den som vill bifalla det av Gunnar Sandell m fl (s), Malin 

Larsson (v) och Mats Lindqvist (mp) framlagda förslaget röstar nej.  

 

Omröstningen utföll med 7 jaröster och 6 nejröster. Ja svarade Birgitta Holm (m), Lennart 

Isacsson (m), Peter Lundberg (m), Leif-Åke Andersson (m), Anna Jäderlind (m), Vladan 

Bošković (fp) och Bertil Fredriksson (kd). Nej svarade Gunnar Sandell (s), Karin Lekberg 

(s), Åsa Wester (s), Anita Fehrnström (s), Malin Larsson (v) och Mats Lindqvist (mp). 

 

Nämnden behandlade därefter övriga delar av ärendet. Ordföranden ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade antagit hennes förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (s) 

1. Nämnden godkänner förvaltningens rapport för första tertialet. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att överlägga med fastighetsägaren till Farsta 

sjukhem om en varsam upprustning. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende 

stimulansbidrag för inrättande av lågtröskelboende för hemlösa om 0,6 mkr. 

4. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende inrättande av 

verksamhet för hemlösa om 1,2 mkr. 

5. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om budgetjustering avseende 

stimulansbidrag för inrättande av två förskoleavdelningar vid Sandåkraskolan om 0,8 

mkr. 

6. Nämnden godkänner omslutningsförändringar om 9,0 mkr. 

7. Nämnden avslår förvaltningens förslag att sysselsättningsverksamheten Hunddagis 

avvecklas. 

8. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast återkomma med förslag så att 

kommunfullmäktiges mål om gruppstorlek i förskolan uppfylls. 

9. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast återkomma med förslag om utveckling 

inom Farsta-området. 

10. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att snarast förbättra läget för alla som söker jobb 

genom att åter starta Jobbforum Sydost. 

11. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda vikariesituationen och föreslå åtgärder så 

att andelen vikarier radikalt kan sänkas. 

12. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att förstärka insatserna så att sjukfrånvaron 

minskar. 

13. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att förnya prognosen över behovet av omsorg för 

äldre. 

14. Omedelbar justering. 

 

Samt att därutöver anföra 

 

Med socialdemokratiskt styre och budget hade nämnden haft 35 mkr mer på helårsbasis 

för vår verksamhet. Vi hade haft skolan kvar. Vi hade haft Västbodaskolan kvar vilken  
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den borgerliga nämndgruppen avvecklade för nästa exakt ett år sedan, på ett upprörande 

sätt.  

 

Vi alla lever i ett grönt, skönt stadsdelsområde – tyvärr är politiken som drivs här alltför 

blå då valresultatet för hela staden slår igenom! 

 

Vi hade inte genomfört de omfattande systemförändringar som borgarna nu i rask takt 

driver igenom utan att de vet särskilt mycket om konsekvenserna för invånarna och 

medarbetarna. 

 

Förvaltningen har skrivit en bra rapport och har skött verksamheten så att budgeten är i 

balans. Det är borgarnas budget och styrning som vi anser är helt fel för oss invånare. 

 

Det är dock svårt att i rapporten se vilken kvalité nämndens borgerliga majoritet når i 

verksamheten. Vi socialdemokrater är bekymrade över kvalitén i förskolan, 

äldreomsorgen, jobbinsatserna och personalpolitiken. 

 

Vi socialdemokrater är mycket bekymrade över att borgarna inte lyckas uppfylla 

kommunfullmäktiges mål vad gäller gruppstorlekarna i förskolan. Vi är medvetna om att 

det är svårt att hitta lokaler för nya förskolor. Vi kräver att detta arbete intensifieras. Vi 

tror inte att särskilt många invånare inom vårt område kommer att utnyttja det s k 

vårdnadsbidraget. Enligt media ligger vi på tionde plats vad gäller hur nöjda föräldrarna 

är med kvalitén i förskolan! Vi ser detta som särskilt anmärkningsvärt då prognosen visar 

ett överskott på 1,3 mkr i förskolan.  

 

Vi socialdemokrater har noterat att andelen äldre med insatserna särskilt boende och 

hemtjänst har minskat. Vi uppdrar åt förvaltningen att uppdatera prognosen över äldres 

omsorgsbehov. Vi vill inte investera stora pengar i ombyggnad av halva Farsta sjukhem, 

så lite upprustning som möjligt ska genomföras. Det är ledningen, medarbetarnas 

engagemang och kompetens samt bemötandet som ger kvalitén – inte lokalerna. Borgarna 

har lovat valfrihet – vi är mycket tveksamma till att den verkligen ger som resultat att de 

äldre i mindre utsträckning använder kommunens omsorg. Prognosen för helåret visar på 

ett överskott på 1,5 mkr för äldreomsorgen, vi socialdemokrater misstänker att den 

minskade användningen beror på en hårdare biståndsbedömning, att färre äldre invånare 

får den service och den kvalité de har rätt till och behov av. 

 

Vi socialdemokrater är mycket angelägna att alla som kan jobba också gör det. Det 

förutsätter en god utbildning, bra kollektivtrafik, bra arbetsförmedling samt lediga 

arbeten. Enligt vår uppfattning fungerar de av borgarna införda Jobbtorgen mycket dåligt. 

Vi vill därför att förvaltningen snarast återstartar Jobbforum Sydost så att de som vill 

jobba får det bästa och rätta stödet. 

 

Vi socialdemokrater anser att sysselsättningsverksamheten inom socialpsykiatrin är 

mycket viktig, den ger många en drägligare tillvaro och träning. Vi avslår förvaltningens  
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förslag om att avveckla Hunddagiset. Vi är förvånade över att det inte ens redovisas 

någon bedömning av hur mycket kostnaderna för nämnden minskar, hur kvalitén för 

invånarna förändras! 

 

Vi socialdemokrater har noterat förvaltningens arbete med att minska andelen 

sjukskrivna, vi anser dock att takten måste öka.  

 

Vi har noterat en mycket stor andel vikarier vilket är en dålig anställningsform samt ger 

dålig kvalité. Vi kräver att förvaltningen utreder vikariesituationen för att radikalt minska 

antalet vikarier.  

 

Vi socialdemokrater är bekymrade över att den borgerliga ledningen i nämnden inte har 

några förslag om utveckling av vårt stadsdelsområde. De säljer av vår gemensamma 

egendom och samlar pengarna i kassan – till vad? Försäljningen av Centrumkompaniet t 

ex gav en nettointäkt på 5,7 miljarder. Vi kräver att förvaltningen utreder hur vi kan satsa 

på utvecklingen av Ekopark Syd/Högdalstopparna; ny idrottshall vid Hökarängens skola; 

nytt högt hus i Farsta centrum – Farsta Torn; sportcenter o bostäder i Larsboda; åtgärda  

 

Magelungen och Drevviken; företagare i småcentrumen; mer förebyggande arbete inom 

folkhälsa, barn/ungdomar, mot vräkningar; föreningslokaler enligt vår tidigare skrivelse. 

Någon del av borgarnas miljarder kan då användas till nytt för oss som bor i Farsta-

området. 

 

Reservation 

Malin Larsson (v) med instämmande i punkt 1-3 av Mats Lindqvist (mp) 

1. Nämnden godkänner delvis förvaltningens rapport. 

2. Nämnden avslår förvaltningens förslag att sysselsättningsverksamheten Hunddagis 

avvecklas. 

3. Omedelbar justering. 

 

Samt att därutöver anföra 

Förvaltningen har skrivit en bra rapport men vi motsätter oss den av alliansen satta 

budgeten. Med vänsterpartiets budget hade verksamheterna haft betydligt mer resurser. Vi 

ser med oro på hur utförsäljningar och nedskärningar drabbar Farsta. 

 

Vänsterpartiet saknar konsekvensanalyser av de förändringar och omorganisationer som 

man med rask takt genomdriver. Att konsekvensanalyser inte redovisas är mycket 

anmärkningsvärt eftersom vi som politiker då inte vet vad de föreslagna besluten leder till 

för befolkningen och för personalen. Konsekvensanalyserna bör dessutom ställas i ljuset 

av Barnkonventionen. Allianspartierna bör, anser vi, tydligt redovisa vad deras mål är och 

hur de vill att Farsta ska utvecklas och hur de ser att invånarna i stadsdelen kommer 

påverkas av detta. 
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Låt oss därför tala i termer av politik och visioner, inte bara i siffror och beslut. Vi 

uppmanar allianspartierna att möta invånarna och oppositionen med argument och 

öppenhet. 

 

I rapporten är det svårt att se vilken kvalité nämndens borgerliga majoritet når i 

verksamheterna. Vänsterpartiet är bekymrad över de höga sjukskrivningssiffrorna, 

kvalitén inom äldreomsorgen, socialtjänsten, JobbTorgets insats och överinskrivningarna 

på stadsdelens förskolor. 

 

Vänsterpartiet avslår förvaltningens förslag om att avveckla Hunddagiset. Vi anser vidare 

att det bör redovisas en bedömning av hur mycket kostnaderna för nämnden minskar och 

hur kvalitén för invånarna förändras. Vänsterpartiet menar att man istället bör stärka den 

här typen av verksamhet och inte stjälpa den. 

 

Tertialrapporten visar att antalet personer som får egen försörjning efter insatser på 

jobbtorg är betydligt lägre än beräknat. Det var ett tydligt missgrepp från den borgerliga 

majoriteten att lägga ner fungerande arbetsmarknadsinsatser i stadsdelen innan jobbtorgen 

fått en fungerande struktur. 

 

Vänsterpartiet anser att förvaltningens arbete med att minska andelen sjukskrivna bör 

fortsätta och utökas. Där kan man också lägga in kartläggningen av den hårdare 

arbetsbelastning som till exempel drabbar anställda på våra förskolor i och med 

överinskrivningar i barngrupperna. Vänsterpartiet har även noterat en stor andel vikarier 

vilket är en dålig anställningsform som ger en försämrad möjlighet för verksamheterna att 

genomföra sitt arbete utifrån framarbetade verksamhetsplaner. Stor förväntan läggs från 

vår sida på arbetet att minska sjukskrivningarna och på översyn av bullernivåer i 

verksamheterna. 

 

Vänsterpartiet vill se mer visioner vad gäller utvecklingen av vårt område, utförsäljningen 

av vår gemensamma egendom måste stoppas. Om den trots allt genomförs ska vår 

gemensamma tillgångar säljas till sitt marknadsvärde och inte reas ut. Intäkterna ska 

komma oss alla tillgodo, inte läggas på hög eller användas för att finansiera 

motorvägsbyggen som är ett hot mot miljön eller för att fortsätta att sänka skatten. 

 

Vänsterpartiet efterlyser förutom detta en tydligare genusanalys och redogörelse över 

verksamheterna utifrån ett jämställdhetsperspektiv i rapporten. Vänsterpartiet vill 

dessutom att Farsta ska ta fler steg närmare en ekologisk och rättvis stadsdel. 

 

Stoppa utförsäljningarna och avknoppningarna! 
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§ 12 

Motion (mp) om förbättrade chanser för förortsföretagare att lyckas – 

yttrande till kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Omedelbar justering.     

 

Ärendet 

Rebwar Hassan (mp) har i en motion till kommunfullmäktige beskrivit en situation för 

blivande företagare där företrädesvis personer med utländsk bakgrund har särskilt svårt att 

kunna etablera sig på marknaden samt hålla företaget vid liv en längre tid av olika skäl. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-21. 

Dnr 006-173/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Motion (v) om att låta upphandlade företag betala för privatiseringen – 

yttrande till kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Omedelbar justering.     

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår vänsterpartiet att lika villkor ska gälla för 

kommunalt och privat driven verksamhet som är finansierad av skattemedel. Det föreslås 

att samtliga kostnader som uppstår när verksamheter konkurrensutsätts ska kartläggas och 

redovisas. Därefter beräknas overheadkostnaden och tas in i avtalsvillkoren. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 2008-04-10. 

Dnr 006-162/2008 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Anmälningsärenden 

 

Beslut 

Nämnden lägger anmälan till handlingarna. 

Vid punkten Förtida upphörande av avtal med Stiftelsen Stora Sköndal anmälde ersättaren 

Harry Wikner (s) jäv och deltog inte i överläggningen. 

 

Fördelning av bidrag till kulturarrangemang för utomstående organisationer 

våren 2008 

Stadsdelsnämnden har för 2008 avsatt 100 000 kronor för bidrag till kulturarrangemang 

som anordnas av utomstående organisationer. Vid nämndens sammanträde den 25 mars 

2008 fastställdes riktlinjer för detta bidrag. Av tidsmässiga skäl uppdrogs åt 

stadsdelsdirektören att fatta beslut om bidragsgivning vid det första ansökningstillfället, 

våren 2008. I föreliggande ärende redovisas beslut om fördelning av 87 000 kronor. 

Dnr 004-211/2008 

 

Förtida upphörande av avtal med Stiftelsen Stora Sköndal  

Farsta stadsdelsnämnd, genom stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, och Stiftelsen Stora 

Sköndal har kommit överens om att avtalet om hundra sjukhemsplatser ska upphöra att 

gälla den 1 maj 2008. Bakgrunden är kommunfullmäktiges beslut att införa 

kundvalssystem för vård- och omsorgsboende inom äldreomsorgen från den 1 juli 2008. 

Dnr 104-261/2008 

 

Rapportering till länsstyrelsen av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen (SoL) avseende kvartal 1 2008 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) är kommuner skyldiga att kvartalsvis anmäla alla gynnande 

beslut enligt 4 kap 1 § SoL som inte har verkställts inom tre månader till länsstyrelsen. I 

detta tjänsteutlåtande redovisas rapportering avseende kvartal 1 2008. 

Dnr 500-170/2008 

 

Stadsrevisionens årsöversikt 2007 

Den kommunala revisionen är fullmäktiges kontrollinstrument för att granska den 

verksamhet som bedrivs i nämnder och bolagsstyrelser. Årsöversikten sammanfattar 

revisorernas viktigaste iakttagelser, bedömningar och rekommendationer. Revisorerna har 

i skrivelser till kommunstyrelsen och ett antal övriga nämnder framfört vissa synpunkter 

men tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar samtliga 31 nämnder och dess ledamöter 

ansvarsfrihet för verksamheten år 2007. 

Dnr 102-253/2008 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2008-04-24 

Handikapprådets protokoll 2008-05-12 

Pensionärsrådets protokoll 2008-05-12 

Övriga anmälningsärenden samt tjänstemannabeslut enligt förteckning 
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§ 15 

Information från stadsdelsdirektören 

 

Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund och ansvariga avdelningschefer lämnade information i 

följande frågor. 

 

1. Barnomsorgskön – i dagsläget finns inget att rapportera. 

2. Förvaltningsledningens dialogmöten – förvaltningen återkommer med en utförlig 

rapport vid nästkommande sammanträde. 

3. Förvaltningen har nu genomfört större delen av flytten till de nya, gemensamma 

lokalerna vid Storforsplan 36. Inflyttningen slutförs under kommande helg. Ulla 

Thorslund rapporterade att flytten har gått bra och att personalen är mycket nöjd med 

de nya lokalerna. 

4. Ulla Thorslund meddelade att verksamhetsbesöket vid Strandlidens gruppbostäder den 

26 maj troligen kommer att utgå eftersom förvaltningen ännu inte tagit emot någon 

anmälan till detta besök. I övrigt sker besöken enligt utskickad plan. 

5. Ulla Thorslund berättade att det nu finns möjlighet att lämna synpunkter på förslag till 

upprustning av Hökarängsbadet och Farstabadet. Miljöborgarrådet Ulla Hamilton (m) 

har även pekat på möjligheten att etablera ett bad i Fagersjö, och mätningarna av 

vattenkvaliteten där fortsätter. 

6. Avdelningschef Inger Norman berättade att förskolan Solrosen i Gubbängen ännu en 

gång har tilldelats priset Snilleblixtar i tävlingen ”Uppfinningar från tanke till 

verklighet”. 

Beslut 

Nämnden uppdrog åt förvaltningen att framföra nämndens gratulation till förskolan 

Solrosen med en lämplig gåva. 
 

 

7. Ulla Thorslund rapporterade om resultatet av årets medarbetarenkät som omfattar 

stadens samtliga förvaltningar och bolag. Staden uppvisar ett samlat Nöjd-

Medarbetar-Index (NMI) på 59 %, att jämföra med 57 % för Göteborgs kommun 

(2007) och 55 % för Polismyndigheten (2007). Stadsdelsförvaltningarna har ett 

genomsnittligt NMI på 59 %, medan NMI för Farsta stadsdelsförvaltning ligger något 

högre, 62 %. Nämnden kommer att få en mer detaljerad presentation av 

medarbetarenkäten vid ett senare tillfälle. 
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§ 16 

Nämndens frågor 

 

Ordföranden framförde ett varmt tack till förvaltningen för ett mycket uppskattat 

arrangemang vid årets pensionärsmiddag och Hedersbelöning. 

 

Malin Larsson (v) förklarade för övriga ledamöter och ersättare i nämnden att hon på 

grund av sin nuvarande arbetssituation inte har möjlighet att delta vid något av de 

planerade verksamhetsbesöken.  

 

På fråga från Godfrey Etyang (s) svarade Ulla Thorslund att Stockholm inte berörs av den 

aviserade utvidgningen av sjuksköterskornas strejk. 

 

Ekonomichef Peter Svensson lämnar stadsdelsförvaltningen för ett uppdrag som 

delprojektansvarig inom serviceförvaltningen, där en ny stadsövergripande 

servicefunktion avseende ekonomihantering ska etableras. Ordföranden överlämnade en 

blomma och framförde sitt varma tack till Peter och önskade honom lycka till i hans nya 

uppdrag.  

 

 

 

 


